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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 698 (MOF alm. del) stillet 18. januar 2021 efter ønske fra 

Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 698 

”Det fremgår af svaret på MOF alm. del – spørgsmål 199, at undersøgelsen af mulighederne for at 

nedbringe usikkerheden på data om overløb viser, at der er betydelige omkostninger forbundet med at 

sætte krav om flow-målinger ved alle overløb. Regeringen har på nuværende tidspunkt ikke taget 

stilling til, hvorvidt der skal ske en større anvendelse af f.eks. flowmålinger ved overløb. Da den 

pågældende undersøgelse påpeger, at der vil kunne opnås væsentligt forbedrede data med opsætning 

af flowmålere, bedes ministeren oplyse, om det udelukkende er den økonomiske belastning, der 

afholder ministeren fra at indføre krav om flowmålinger de mest belastede overløbssteder?” 

Svar 

Kommunerne stiller i dag krav om flowmålinger på de overløb, hvor informationen er vigtig for at 

sikre et godt vandmiljø. Skal der flowmålere på alle overløb, er det estimeret, at omkostningen vil være 

ca. 240 mio. kr./årligt.  Det er således væsentligt at sikre, at økonomiske omkostninger ved eventuelle 

nye krav står mål med miljømæssige fordele. Regeringen har på nuværende tidspunkt ikke taget 

stilling til, hvorvidt der skal ske fx en større anvendelse af flow-målinger ved overløb. 
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